
 
PROTOKÓŁ Nr X/2007 

z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 
w dniu 26 września 2007r. 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uchwalenie porządku obrad sesji.  
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieŜące. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zakończenie sesji. 

 
Przebieg sesji: 
Ad. 1- 3 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 
gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 11 radnych (spóźniony radny: Adam 
Wybraniec).  

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 11 głosów –za. 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 11 głosów – za. 

Ad.3 

Przedstawienie projektów uchwał: 

Uchwała Nr X/41/2007 w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez gminę Bojszowy 
oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

Projekt przedstawiła Sekretarz Gminy Longina Giedwiłło. 

Regulamin udzielania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli stanowiący załącznik do uchwały 
pozwoli korzystać nauczycielom z funduszu na pomoc zdrowotną dla nauczycieli  
w wysokości 0,3% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia 
osobowe nauczycieli. Środki te zostały zabezpieczone w budŜecie 2007r. uchwałą Rady 
Gminy z dnia 2 lutego 2007r.  
Projekt uchwały został uzgodniony ze związkami zawodowymi ZNP i „Solidarność”  
w Tychach. 
Świadczenia przyznawane są w ramach pomocy zdrowotnej nauczycielom oraz 
emerytowanym nauczycielom np. aparaty słuchowe, okulary itp. 

Pani Sekretarz Gminy po omówieniu uchwały wnosi o przyjęcie regulaminu. 

Uwagi radnych: 

Radny Robert Seweryn – ze względu na wady i nieprecyzyjność regulaminu zgłosił wniosek 
formalny o wycofanie tego projektu uchwały z obrad i skierowanie go do prac Komisji 
Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. 

Radny Robert Seweryn zakwestionował: 

- zapis w § 2 „byli nauczyciele-emeryci i renciści”, 

- brak druku, który ma stanowić załącznik do regulaminu wymieniony w § 3, pkt 4,  
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- brak wyjaśnienia o jaki rejestr chodzi w § 3, pkt . 

Wójt Gminy dodał, Ŝe regulamin pozwoli od dnia 1 września br. korzystać z tego funduszu,  
natomiast bez regulaminu środki na ten cel będą zamroŜone. Zaproponował teŜ wykreślenie 
punktu, który dotyczy obowiązującego druku, poniewaŜ jest to w gestii dyrektorów szkół. 

Pomimo tych wyjaśnień Radny Robert Seweryn optuje przy zgłoszonym wcześniej wniosku 
formalnym.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Roberta 
Seweryna dotyczący wycofania projektu uchwały i skierowanie go do prac Komisji Zdrowia, 
Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. 

Głosowanie wniosku: 

9 głosów – za 

2 głosy – przeciw 

1 głos – wstrzymujący się 

Na podstawie głosowania powyŜszy projekt nie będzie rozpatrywany, a pozostałym 
uchwałom zmienia się numeracja. 

Uchwała Nr X/41/2007 w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów  
na ławników do Sądu Rejonowego w Tychach i Sądu Okręgowego w Katowicach.  

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor. 
Zgodnie z ustawą – Prawo o ustroju sądów powszechnych, Rada Gminy powołuje Zespół 
opiniujący kandydatów na ławników. Proponowany Zespół w składzie : Longina Giedwiłło, 
Grzegorz Sztoler oraz Ewa Ziobro przedstawi Radzie Gminy na sesji październikowej opinię  
o zgłoszonych kandydatach.  
Na dzień dzisiejszy zainteresowanych jest pięć osób, natomiast z terenu naszej winna być 
wybrana następująca liczba ławników: 

- do Sądu Okręgowego w Katowicach – 4 ławników, 

- do Sądu Rejonowego w Tychach – 4 ławników. 

Bez uwag radnych. 
 

Uchwała Nr X/42/2007 w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gruntowych. 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień na temat nieruchomości gruntowych przeznaczonych  
do sprzedaŜy oraz o obowiązującej procedurze związanej ze sprzedaŜą działek połoŜonych  
w Międzyrzeczu. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję budŜetu i Rozwoju Gminy. 

Uwagi radnych: 

Radny Robert Seweryn – poprawiono treść uchwały w podstawie prawnej zgodnie z uwagą 
radnego. 

Radny Grzegorz Tomala – wyraził swoją opinię na temat zbyt niskiej ceny tych działek. 

Wójt Gminy wyjaśnił realia wyceny działek w naszej gminie. Zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami obowiązuje wycena biegłego. O cenie decyduje lokalizacja danej działki. 
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Radny Grzegorz Sztoler – wnosi, aby poszczególne przetargi dotyczące sprzedaŜy działek 
były właściwie rozreklamowane. 

Wójt odpowiedział, Ŝe wykorzystujemy wszelkie moŜliwości w celu promowania naszych 
terenów. 

Radny Grzegorz Tomala – uwaŜa sprzedaŜ działek za sprawę kontrowersyjną, poniewaŜ inne 
samorządy nie sprzedają gruntu w takich ilościach. 

Innych uwag brak. 
 
Uchwała Nr X/43/2007 w sprawie zmian w budŜecie na 2007r. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały dotyczący zmian w budŜecie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisje BudŜetu i Rozwoju Gminy. 

Uchwała porządkuje budŜet w związku z potrzebnymi nakładami na oświatę.  

Wójt szczegółowo omówił pięć załączników do uchwały, które przedstawiają: 

• załącznik nr 1 - zwiększenie dochodów na kwotę 273.517,-zł 

• załącznik nr 2 - zwiększenie wydatków na kwotę 273.517,- zł 

• załącznik nr 3 - przesunięcia wydatków budŜetowych miedzy działami klasyfikacji 
budŜetowej na kwotę 403.653,-zł 

• załącznik nr 4 – plan finansowy Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej (zwiększenia na kwotę 400.000,-zł) 

• załącznik nr 5 -zwiększenie wydatków rachunków własnych Gminnego Przedszkola  
w Bojszowach na kwotę 46.400,-. 

Bez uwag radnych. 

Ad.4 
Przyjęcie uchwał: 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 

Uchwała Nr X/41/2007 w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów  
na ławników do Sądu Rejonowego w Tychach i Sądu Okręgowego w Katowicach.  

    12 głosów - za 

Uchwała Nr X/42/2007 w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gruntowych. 

    10 głosów – za 

      2 głosy - przeciw 

Uchwała Nr X/43/2007 w sprawie zmian w budŜecie na 2007r. 

    12 głosów – za.  

Ad.5 
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieŜące. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor podziękował radnym, pracownikom Urzędu 
Gminy oraz mieszkańcom za organizację DoŜynek’2007 i udział. 
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Przekazał, Ŝe do Rady Gminy wpłynęła informacja z wykonania budŜetu za I półrocze 2007r. 

Odczytał fragment pisma Biblioteki Śląskiej w Katowicach dotyczący pozytywnej oceny 
działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach. 

Poprosił o zgłaszanie do Pani Król w Urzędzie Gminy - propozycji do kalendarium imprez 
sportowych i kulturalnych w gminie. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy stanowi załącznik 
do protokołu. 

Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje: 

• remont dróg gminnych, 

• zakończenie montaŜu ogrodzenia przy szkole w Świerczyńcu ( będą teŜ wykonane 
drogi dojazdowe i parking na placu szkolnym), 

• zdewastowanie pakamery przy boisku w Jedlinie, 

• wykonanie nakładki asfaltowo-betonowej na ul, Łącznej (z tzw. „cichych asfaltów”), 

• montaŜ progów zwalniających, 

• zakup 3 wiat przystankowych, 

• montaŜ urządzeń zabawowych na placach zabaw w Bojszowach Nowych 
i Mi ędzyrzeczu, 

• montaŜ „piłkołapu” na „Zandgrubie”, 

• sukcesywny zakup i wymiana tzw. elementów małej architektury (ławki, kosze, 
stojaki na rowery), 

• rozpoczęto prace dotyczące projektów ul. Świętego Jana oraz ul. Międzyrzecznej, 

• w trakcie realizacji roboty Gminnej Spółki Wodnej (zlecenia na koszt UG): 

- rowy przy ul. Kopalnianej i Strumykowej, 

- renowacja rowu przy ul. Ruchu Oporu (od Państwa Genc), 

• montaŜ 6 planów naszej gminy, 

• remont CO w budynku domu nauczyciela (koszty utrzymania budynków 
komunalnych przynoszą deficyt), 

• trwa remont szkoły w Międzyrzeczu (remont okien zakończony, trwa malowanie sal 
i elewacji, Wójt wspomniał tu, Ŝe szkoła zyska kilkanaście arów z ogrodu przy domu 
nauczyciela), 

• rozpoczęto prace przy ul. Pancerniaków, 

• wykonanie prac na drodze wojewódzkiej 931 (realizacja przebudowy mostów 
powinna rozpocząć się w przyszłym roku),  

• przetarg na oświetlenie ul. Dąbrowa, 

• przeznaczenie pomieszczeń po gabinecie dentystycznym w Bojszowach Nowych 
dla biblioteki, 
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• dąŜenie do zlikwidowania w szkole w Bojszowach dwuzmianowości poprzez 
wykorzystania pomieszczeń gimnazjum, 

• Pani Gabriela Kucharczyk została dyrektorem Gminnej Szkoły Podstawowej  
w Świerczyńcu (do konkursu zgłosiły się dwie osoby, wybór nastąpił w wyniku 
tajnego głosowania 12 członków komisji), 

• stypendia socjalne (56 wniosków), 

• złoŜono projekty monitoringu szkoły i gimnazjum w Bojszowach, 

• w szkołach dokonano wyboru mundurków szkolnych, 

• wyjazd dzieci na „zielone szkoły”, 

• temat zwrotu kosztów nauki zawodu, 

• zakup sprzętu p.poŜ. (podziękowania dla straŜaków i pracowników UG za naprawę 
obwałowań), 

• sprzedaŜ działki pod usługi handlowe (na przeciw straŜnicy OSP w Bojszowach 
Nowych), 

• sprzedaŜ działki połoŜonej za „Grofem”,  

• realizacja budowy oczyszczalni przyzagrodowych w Świerczyńcu – 8 domów, 

• ankieta „Azbest” (zostało złoŜonych 68 ankiet), 

• wniosek o umorzenie I transzy „niskiej emisji” ( z przeznaczeniem środków na remont 
pompowni P-1,zakup pomp tłocznych do Międzyrzecza, termomodernizację szkoły  
w Świerczyńcu), 

• promocja naszej gminy – zgłoszenie hali sportowej oraz terenów sportowych  
w Świerczyńcu do konkursu pt. „Najlepsza przestrzeń województwa śląskiego”, 

• pomoc uczniom niepełnosprawnym na pomoce naukowe na podstawie wniosku  
”Uczeń na wsi”, 

• realizacja programów „Szkoła szans” oraz „Lekcje po lekcjach”,  

• czynione są starania o zakup mikrobusu na przewóz osób niepełnosprawnych 
(ze środków PEFRON), 

• zajęcia świetlicowe i półkolonie dla dzieci (ok. 100 dzieci korzysta z zajęć 
świetlicowych, a 120 dzieci skorzystało z półkolonii), 

• udział w Sportowym Turnieju Miast i Gmin (II miejsce naszej Gminy, I miejsce 
Gmina Sławków). 

Zapytania i interpelacje radnych: 

Radny Grzegorz Sztoler – podziękował za to, Ŝe szkoła w Międzyrzeczu pięknieje, marzy 
mu się poprawa boiska i wymiana płotu,  

- czy jest moŜliwość ograniczenia prędkości do 40 km/h na ul. Gilowickiej, pogłębienia rowu    
  oraz wpłynięcia na właścicieli połoŜonych przy niej pól, w celu wykoszenia zarośli wzdłuŜ    
  tej drogi, 

- wnosi o remont bądź zainstalowanie nowego progu zwalniającego przed kościołem, 
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- w ramach „małej architektury” przydałoby się ustawienie ławek na boisku szkolnym  
  w Międzyrzeczu, 

- system SMS-ów – prośba o rozpowszechnienie takiego głosowania na halę sportową, 

- kiedy zostanie wykonany remont dalszego odcinka drogi wojewódzkiej (ul. śubrów),  
  za mostem na Korzyńcu w kierunku Miedzyrzecza? 

Radny Dariusz Gniza – monituje zgłoszoną interpelację dotyczącą sfrezowania garbu  
na ul. Barwnej przy wyjeździe z ul. Szkolnej, 

- zgłosił konieczność obcięcia gałęzi drzew przy ul.: Złoty Łan, Kręta, Aleja Popiełuszki, 

- zapytał o moŜliwość odtworzenia rowu od Barwnej do ul Sierpowej (obok Państwa  
  Szafrańskich), 

- na jakich zasadach funkcjonuje boisko w Świerczyńcu, czy jest przez kogoś wynajmowane? 

Radny Robert Seweryn – wnioskuje o przycięcie gałęzi na skrzyŜowaniu w Świerczyńcu  
na tzw. „owczarni” – słaba widoczność powoduje zagroŜenia wypadkowe, 

- wniosek do Przewodniczącego Rady Gminy o przedkładanie projektów uchwał na komisje      
  Rady Gminy (daty posiedzeń komisji zgrać z sesjami), 

- remont mostu na Pszczynce – czy coś w tej sprawie jest juŜ wiadomo? 

- przepompownia gazu, czy spór z Bieruniem jest rozwiązany? 

- co z działkami w Świerczyńcu , w sprawie których toczy się sprawa sądowa? 

- czy są jakieś nowe informacje na temat usprawnienia komunikacji autobusowej? 

- czy monitoring, który pojawi się w bojszowskiej szkole i gimnazjum będzie obejmował  
  równieŜ ich otoczenie? 

- systematycznie zalewane są ul. Parkowa z ul. Nową oraz ul. Równa z ul. Nową, prośba 
  o rozwiązanie problemu, 

- poruszył kwestię dbania o miejsca pamięci w Gminie Bojszowy (głównie -pomnik  
  Powstańców Śląskich oraz grób Ŝołnierzy na cmentarzu w Bojszowach) oraz aby  
  na przyszłość poruszać takie tematy w „Naszej Rodni” na stronie poświęconej  
  historii” np. w rocznice powstań śląskich. 

Radny Grzegorz Gwóźdź – zapytał o temat komunikacji autobusowej, czy powołany 
powiatowy zespół d/s komunikacji, dopracował sygnalizowane zmiany w rozkładzie jazdy? 

Radny Rajmund Gondzik – wnioskuje o zamontowanie dwóch lamp ulicznych  
na ul. Grobla w Świerczyńcu (na wysokości posesji Państwa Rogalskich), 

Radny Robert Seweryn – wnosi o zamontowanie lustra przy wyjeździe z ul. Stalmacha  
na ul. Pancerniaków, 

Radny Grzegorz Tomala – co było powodem przecieku dachu hali sportowej ? 

- lewy kort tenisowy oraz płyta głównego boiska w Świerczyńcu „mają wiele do Ŝyczenia”, 

Radny Krzysztof Ścierski – wnioskuje o montaŜ dwóch lamp ulicznych na ul. Prostej, 

Radny Antoni Wilczek – dziękuje za wykonanie placu zabaw dla dzieci w Bojszowach 
Nowych i sugeruje montaŜ piłkołapu oraz nasadzenie drzewek, 

- czy Wójt przewiduje montaŜ fotoradarów ulicznych? 

- co z mostkiem na Korzyńcu obok rurociągu? 
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Radny Grzegorz Tomala – czy będą oznakowania krawędzi na ul. Gościnnej? 

Ad. 6 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

Przewodniczący Rady Gminy przyjął do realizacji w miarę moŜliwości, wniosek dotyczący 
przedkładania projektów uchwał na komisje. 

Pozostałych odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 

Ograniczenie prędkości – Wójt przyjmuje zgłoszony wniosek dotyczący ograniczenia 
prędkości na ul. Gilowickiej oraz wykoszenia poboczy i w związku z tym, Ŝe jest to droga 
powiatowa uwagi zostaną przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych.. 

Progi zwalniające – istniejące progi na ul. Międzyrzecznej są ciągle remontowane z powodu 
ich systematycznego i celowego niszczenia.  

Ławki przy szkole – aktualnie prowadzone są prace remontowe, planowana jest teŜ zmiana 
obejścia szkoły.  

Remont ul. wojewódzkiej – według deklaracji Wójta, w przyszłym roku uda się zamknąć  
to zadanie. 

Garb ul. Barwna – Szkolna – zadanie zostało przyjęte do realizacji, garb zostanie 
zlikwidowany. 

Przycięcie gałęzi – sprawa zostanie załatwiona (zakończyła się słuŜba zastępcza i brak jest 
osób do tego typu prac, moŜe to wykonać Pan Jan Baron, który współpracuje z Urzędem). 

Boisko w Świerczyńcu – jest wynajmowane jednemu z klubów tyskich w zamian za jego 
konserwację (boisko jest w zarządzie GPK). 

SkrzyŜowanie „owczarnia” – w tym miejscu naleŜy zachować szczególną uwagę i stosować 
znaki drogowe, mimo to gałęzie zasłaniające widoczność, zostaną poprzycinane. 

Most na Pszczynce – do tej pory nie ustalono właściciela mostu. Wójt stara się rozwiązać 
problem wspólnie z Wójtem Gminy Miedźna. Zwrócimy się do KWK „Ziemowit”  
o podkłady kolejowe, które posłuŜą do remontu mostu. 

Działki w Świerczyńcu – Wójt podsumował dotychczasowe działania gminy w tej kwestii, 
aktualnie toczy się postępowanie na drodze sądowej i w dalszym ciągu prowadzone jest 
postępowanie administracyjne.  

Komunikacja- wszystkie gminy powiatu bieruńsko-lędzińskiego nie są zainteresowane 
wspólną komunikacją, a zatem trzeba szukać innych rozwiązań. Wójt podejmuje się działań, 
które pozwolą, aby linie 1, 2, 3 dalej funkcjonowały. 

Monitoring szkoły – szczegóły na ten temat zna dyrekcja szkoły. 

Odwodnienie ulic – ten problem zostanie rozwiązany przy remoncie ul. Świętego Jana.  

Miejsca pamięci na cmentarzu – występujemy z Urzędu do Wojewody Śląskiego o środki 
na utrzymanie grobów Ŝołnierzy. Otrzymywane środki są bardzo skromne i nie wystarczają  
na właściwe utrzymanie miejsc pamięci. Wójt wyraził Ŝal, Ŝe szkoły nie przyjęły patronatu 
nad tymi miejscami. Zostaną przeprowadzone na ten temat rozmowy z dyrektorami szkół. 

MontaŜ lustra – aktualnie nie będzie montowane lustro we wskazanym miejscu. Do tematu 
wrócimy po remoncie ul. Pancerniaków. 
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Lampy uliczne – w tym roku środki na montaŜ lamp ulicznych został wykorzystany. Zadanie 
zostanie wykonane w przyszłym roku.  

Przeciek dachu hali sportowej – firma wykonująca dach, dokonała jego przeglądu i nie 
stwierdziła większej usterki. Stwierdzono, Ŝe powodem przecieku był fatalny układ 
pogodowy.  

Kort tenisowy i płyta boiska – stan kortów tenisowych jest Wójtowi znany, obiekty te 
podlegają przeglądom gwarancyjnym, po których usterki są usuwane, murawa boiska teŜ jest  
właściwie przygotowana do gry.  

Plac zabaw – sprawa pilkołapu jest do przemyślenia, natomiast nasadzenia będą wykonane. 

Fotoradary – ze względu na wysokie koszty, nie przewiduje się montaŜu fotoradarów. 

Mostek na Korzyńcu – to równieŜ jest obiekt , który nie ma właściciela. Wójt zapewnił, Ŝe 
mostek będzie zrobiony w roku 2008. 

Spór z Bieruniem – nasze negocjacje nie przyniosły rezultatu, rozpoczęło się postępowanie 
na drodze sądowej. 

Oznakowania ul. Gościnnej – nie będzie oznakowania krawędzi, poniewaŜ takie 
oznakowanie stosowane jest na drogach, które nie mają odpowiedniej szerokości.  
Na ul. Gościnnej oznakowana jest oś jezdni. 

 

Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

Protokołowała: L. Kucz 
Bojszowy, dnia 04.10.2007r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


